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Typ av möte: Beredningen för beredskapsfrågor 
Mötesdatum: 2025-02-12 
Tid: kl. 16:00-18 
Plats: Nacka stadshus, Jelgava 
Närvarande: Ledamöter i Beredningen för beredskapsfrågor 

Martin Gunnesson (KD), ordförande 
Magnus Gilén (M), 1:e vice ordförande 
Maria Åberg (S), 2:e vice ordförande 
Håkan Ekengren (C) 
Gunilla Grudevall-Steen (L) 
Jan Salomonsson (V) 

 
Övriga närvarande 
Henrik Ahl – Stabs- och säkerhetsdirektör  
Jonas Raber – Säkerhetschef 
Henrik Palmblad-Wennergren - Digitaliseringsdirektör 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden Martin Gunnesson öppnade mötet. 

2. Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes. 

3. Föregående möte 
Martin Gunnesson informerade om föregående möte. 

4. Omvärld 
Beredningen diskuterade aktuella frågor och under dagens möte togs följande 
områden upp; 

• Skolskjutningen i Örebro – Fokus låg på hur vi jobbar med inrymning 
respektive utrymning samt övning kring detta. Martin Gunnesson lyfte att 
det vore bra att få en bättre överblick generellt över övningsfrekvensen i 
kommunen, något som också är på gång enligt Säkerhetsstaben. Maria 
Åberg lyfte frågan om verksamheter såsom vård och omsorg samt 
förskola fått utskick om övning vilket de enligt säkerhetsstaben inte 
specifikt har fått men att alla direktörer i kommunen har fått utskick 
(mejl) om att de kan vända sig till säkerhetsstaben för stöd i dessa frågor. 
Säkerhetsstaben meddelade att de tillsammans med kundserviceenheten 
och personalenheten också ser över vilka andra åtgärder som kan vidtas 
inklusive tekniska hjälpmedel för larmning. Vidare pågår ett arbete med 
att se över auktorisationsvillkoren för kommunen där beredskap kommer 
finns med.  

• Cyberattacken mot Sportadmin – Allmän diskussion om händelsen. 
Martin Gunnesson frågar om vi har rutiner för hur vi ska agera i Nacka 
kommun om något liknande skulle hända här vilket Henrik Palmblad-
Wennergren svarar att vi har det.  

• Presidentbytet i USA – Allmän diskussion om vad det kan innebära med 
fokus på kommunala upphandlingar och avtal för att skapa större 
oberoende som Håkan Ekengren lyfte.  
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5. Cybersäkerhet - Nuläge 
Henrik Palmblad-Wennergren presenterar läget enligt separat presentation. 
Diskussion kring utmaningarna med läget bestående av många intrångsförsök, 
balansgången mellan digitalisering/AI och säkerhet samt underfinansieringen av 
detta område både i samhället som stort som i Nacka. Gunilla Grudevall-Steen 
lyfte frågan om dilemmat med att röra sig framåt eller om man ska hålla tillbaka, 
Jan Salomonsson lyfte perspektivet kring framväxten av att AI/digitalisering ses 
som hoppet kring hur effektiviseringar i t.ex. välfärdsverksamheter ska hanteras. 
Martin Gunnesson belyste att vi behöver arbeta med att skapa bra möjligheter att 
göra rätt och att avväga nytta med risker. Henrik Palmblad-Wennergren påtalade 
att vi inte kan backa utan behöver titta framåt men att vi gör rätt insatser såsom 
vi gör i Nacka utifrån vår AI-strategi och dess tillämpningsanvisningar för AI. 

6. Utrustning Trygghetspunkter 
Henrik Ahl redogjorde för arbetet med Trygghetspunkterna och hur det har gått 
med utrustningen av dessa samt visade bilder från våra lager på hur det ser ut.  

7. Status Krigsorganisation 
Jonas Raber redogjorde för arbetet med Nacka kommuns krigsorganisation där 
arbetet löper på och nästa steg är att tillsammans med anlitad konsult skicka ut 
analys av gjorda workshops till de verksamheter som deltagit för synpunkter. 
Arbetet har varit ganska omfattande och komplicerat vilket innebär att det ligger 
något efter tidplan.   

8. Information om kommunens TiB-
organisation  

Henrik Ahl redogjorde för hur kommunens Tjänsteperson i beredskap, så kallad 
TiB, arbetar i en typisk händelse. Allmän diskussion om hur olika typer av 
händelser hanteras och vem i kommunen som har nummer till vem i syfte att 
snabbt hantera händelsen.  

9. Framtidsfond – Struktur och plattform för 
övning 

Jonas Raber informerade att arbetet med att anlita en konsult ur medel från 
Framtidsfonden som beviljades under 2024 är klart och att arbetet nu har kommit 
igång gällande att ta fram ett koncept/databank för att underlätta för kommunens 
verksamheter att öva. Första steget som är initierat är att en kortare utvärdering 
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har skickats till alla verksamheter för att identifiera hur de övar idag och vilka 
behov och förutsättningar som finns för att öva framgent.  

10. Medveten, redo, trygg – nuläge och 
fortsättning 

Henrik Ahl redogjorde för nuläget vilket är att kommuner fortsatt hör av sig med 
förfrågningar om att få ta del av den utbildning Nacka har initierat. Nytillkomna 
kommuner som frågat om utbildningen är, Falköping, Region Gotland, 
Länsstyrelsen Södermanland, Partille, Vadstena, Ydre. Vi närmar oss 40 st 
kommuner totalt som har lagt upp utbildningen på sina hemsidor och 
förhoppningen är att det ska fortsätta.   

11. Övriga frågor 
Jonas Raber informerade om att kommunen har ansökt och blivit beviljade medel 
från Energimyndigheten för ett projekt som heter ”Robust kommun” som 
handlar om att genomföra investeringar som ökar energiberedskapen. Nacka har 
blivit beviljade 1,6 miljoner. 

 

Vid mötesanteckningarna: 
Jonas Raber  
Säkerhetschef 
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